
جانشان را دادند؛ 
دنيا حيدري
    گزارش

ارزش�مند ترين 
دارايي كه داشتند. 
بي هيچ منتي. جانشان را دادند تا وجبي از خاك 
كشور به دست دشمن نيفتد و امروز ما زير يوغ 
دش�من متجاوز و متخاصم نباش�يم. ديني كه 
برگردن ما دارند انكارناپذير است اما ادا كردن اين 
دين بهانه خوبي نيست براي راه انداختن نمايشي 
ك�ه ش�أن ش�هدا را زي�ر س�ؤال مي ب�رد. 
چهار سال از برگزاري جام چهارجانبه شهدا مي گذرد. 
جامي كه مي تواند با شكوه و در شأن شهدايي برگزار 
ش��ود كه كمترين كاري ك��ه مي تواني��م در قبال 
فداكاري هايشان انجام دهيم، زنده نگه داشتن نام 
و يادشان است؛ جامي كه اما هر سال به ابتدايي ترين 
شكل ممكن برگزار مي شود. به شكلي كه در شأن 
يدك كشيدن نام شهدا نيست و اي كاش برگزار نشود 
يا نامش را عوض كنند وقتي قرار است شأن شهدا را 
خدشه دار نمايند و كمترين توجهي هم به آن نشود. 
تورنمنتي كه مي شود در حاشيه آن به زيبايي هرچه 

تمام تر از خانواده برخي شهدا تقدير كرد. 
  جاي خالي تبليغات

 تبليغات ب��راي برگزاري جام ش��هدا ابتدايي ترين 
كار ممكن اس��ت اما اين رقابت ه��ا درحالي برگزار 
مي شود كه بسياري در ش��هر قدس كه ميزبان اين 
مسابقات است از برگزاري چنين تورنمنتي بي خبر 
هستند و سكوهاي ورزشگاه خالي از جمعيت است. 
سكوهايي كه البته بنا به تصميم آقايان از ابتدا قرار 
است خالي از تماشاگر برگزار شود كه اين خود جاي 

س��ؤال دارد! اصلي ترين دليل برگزاري جام شهدا 
بدون شك زنده نگه داشتن ياد شهدا و اداي دين و 
احترام به مقام شامخ آنهاست اما برگزاري مسابقات 
بدون حضور تماشاگران، بدون اطلاع رساني، بدون 
تبليغات و برنامه ريزي نشاني از احترام به مقام والاي 
شهدا ندارد. بي برنامگي كه طي چهار سال گذشته 
هيچ گونه تغييري در آن رخ نداده است و كمترين 
پيشرفتي نسبت به س��ال قبل كه نداشته هيچ كه 
هربار بدتر و تأسف بارتر هم بوده است، به طوري كه 
اين بار مي توان گفت چيزي ش��بيه ب��ه فاجعه بود 
كه صداي ش��ركت كننده ها را هم درآورد و ويسي، 
سرمربي شاهين بوشهر و يكي از تيم هاي راه يافته به 
فينال با انتقاد شديد از نحوه برگزاري آن گفت: »دو 
بازي دوستانه داش��تيم اما براي احترام به نام شهدا 
از حريف��ان عذرخواهي و در اين رقابت ها ش��ركت 
 كرديم و خوشبختانه بازي هم برگزار شد و با پيروزي 
دو بريك مقابل تيم دسته يكي نيروي زميني ارتش 
به فينال راه يافتيم اما متأسفانه به دليل اينكه سازمان 
ليگ، وضعيت امنيتي ورزشگاه ها را تأييد نكرده است، 
نمي دانستيم بازي داريم يا نه و اين نشئت گرفته از 
همان عدم برنامه ريزي است كه به فوتبال باشگاهي و 

ملي و حتي حضورمان در آسيا ضربه مي زند.«
جام شهدا برگزار شد. پرس��پوليس برخلاف آنچه 
گفته بود با تركيب اصلي خود برابر سايپا قرار گرفت 
و با قبول شكست دو بر صفر مقابل سايپا از راهيابي 
به فينال بازماند تا شاگردان ابراهيم صادقي و عبدالله 
ويسي در فينال جام ش��هدا به مصاف هم بروند اما 
حاشيه هاي جانبي اين جام مثل هميشه مسئولان 

برگزاركننده آن را زير سؤال برد كه با  وجود سال ها 
حضور در فوتبال هنوز از برگ��زاري يك تورنمنت 
چهارجانبه كه به دليل نامگذاري آن از اهميت بالايي 

برخوردار است عاجزند!
كمتر كسي در شهر قدس مي دانست كه ورزشگاه 
اين ش��هر ميزبان جام شهداس��ت. آنهايي هم كه 
مي دانستند پشت درها بلاتكليف بودند كه مي توانند 
مجوز حضور به ورزش��گاه را بگيرند ي��ا نه؟! چراكه 
عزيزمحمدي، رئي��س اتحاديه فوتب��ال كه همراه 
بنياد شهيد مس��تضعفان از متوليان برگزاري اين 
رقابت هاست مي گويد فدراس��يون فوتبال مخالف 
برگزاري اين جام با حضور تماش��اگران بوده است: 
»فرماندار، نماينده مجلس و ش��هردار شهرقدس 
گفتند هر كمكي مي كنيم كه بازي با تماشاگر باشد. 
آقاي تاج و دوستانش در س��ازمان ليگ هم گفتند 
چون ما الزام��ات AFC را ابلاغ كرديم، ورزش��گاه 
باي��د داراي گيت الكترونيكي، دوربين مداربس��ته 
و بليت الكترونيكي باش��د. اين ورزشگاه هم داراي 
دوربين مداربسته بود اما گيت الكترونيكي و بليت 
الكترونيكي نداشت. در نتيجه ما درخواست كرديم 
چون بازي دوستانه است تماشاگران باشند اما تاج 
تأكيد كرد ما نمي توانيم از ش��روط خودمان عدول 
كنيم و به باشگاه ها هم نامه زده بودند كه اگر بازي ها با 
حضور تماشاگران بود از انجام آن خودداري كنند اما 
به دليل حضور تماشاگراني كه خود را براي تماشاي 
بازي ها به ورزشگاه رسانده بودند، درها را به روي آنها 

باز كرديم.«
اين البته اولين كارشكني فدراسيون فوتبال نبود. تاج 

و دوستانش به گفته عزيزمحمدي حتي از دادن داور 
براي برگزاري اين رقابت ها نيز دريغ كردند، به طوري 
كه بازي پرسپوليس برابر س��ايپا با قضاوت داوري 
بازنشسته برگزار شد كه تأكيد داشت سن پسرش 
از بازيكناني كه در ميدان بودند بيش��تر است و اين 
گوشه اي از بي احترامي و عدم توجه به جامي است 
كه انتظار مي رود به دليل يدك كشيدن نام شهدا با 
احترام، برنامه ريزي حساب شده و صد البته با شكوه 
برگزار شود نه در سكوت خبري، بي هيچ تبليغات و 
اطلاع رساني در ورزشگاه شهرقدس آن هم درحالي 

كه پرآوازه ترين ورزشگاه ايران آزادي است. 
انصراف دادن فولاد در آخري��ن لحظه و جايگزين 
ش��دن تيمي از ليگ نيز خ��ود نش��ان از بي برنامه 
بودن مس��ئولان برگزاركننده مس��ابقات دارد كه 
باعث مي شود اين جام آنطور كه بايد و شايد برگزار 
نشود. حال آنكه چهار سال از برگزاري اين تورنمنت 
مي گذرد و اتحاديه فوتبال نمي تواند بهانه اي براي 
كم و كاستي هاي آن داشته باشد. اما درست همانند 
سه سال گذشته شاهد آن هس��تيم كه جام شهدا 
با كمترين امكان��ات و به بدترين ش��كل ممكن و 
بي برنامه برگزار ش��د. ش��ايد فقط به اين دليل كه 
عده اي بگويند چنين جامي را برگزار كردند اما آيا 
اين نحوه برگزاري در شأن نام شهداست؟آيا برگزاري 
يك تورنمنت چهارجانبه با حضور چهار تيم مطرح 
ايران كه مي توانند سكوهاي ورزشگاه را پر كنند و 
رقابت هايي را در شأن نام شهدا به تصوير بكشد تا اين 
اندازه براي آقاياني كه سال هاست در فوتبال حضور 

دارند سخت است؟ 
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حاشيه اي بر رويكرد سعيد معروف برابر منتقدان
چشم هاي بسته و دهان باز كاپيتان نابغه!

رويك�رد توهي�ن آمي�ز س�عيد مع�روف براب�ر منتق�دان ه�ر 
چند ب�ا حمايت فدراس�يون واليب�ال همراه ش�ده ام�ا انتقادات 
زي�ادي را متوج�ه كاپيت�ان تي�م مل�ي واليب�ال ك�رده اس�ت. 
وقتش نبود، آن هم پس از موفقيت نسبي در ليگ ملت ها و آماده شدن براي 
شركت در گام اول انتخابي المپيك. هر چه بود اما بار ديگر كاپيتان واليبال 
و منتقدانش روبه روي هم ايستاده اند آن هم با تندترين ادبيات كه كار را به 
توهين هم كشانده است. يكسو سعيد معروف بعد از آن نمايش درخشان 
در ليگ ملت ها و سوي ديگر هم منتقداني كه برخي نقدهاي تند و تيزشان 
به مذاق واليبالي ها خوش نيامده است. همين است كه امروز واليبالي ها به 
جاي آنكه انرژي شان را بگذارند براي مرور نقشه شكست شاگردان توماس 
ساملوو در مسكو و گرفتن بليت توكيو، مقابل هم ايستاده اند تا حاشيه ها 

بلاي جان موفق ترين رشته توپ و تور كشورمان شود. 
  گزارشي كه آتش بيار شد

همه چيز از يك شايعه و گزارش آغاز شد، از شايعه غيرواقعي پناهندگي 
سعيد معروف در امريكا آن هم در شرايطي كه كاپيتان تيم ملي واليبال 
تنها براي چند روز استراحت در اين كشور مانده بود اما نام معروف كنار 
آن ش��ايعه آنقدر جذاب بود كه برخي بدون توجه به واهي بودنش آن 
را در ش��بكه هاي اجتماعي فوروارد كنند. پس از داغ شدن اين شايعه 
مجازي، بخش خبري 20:30ش��بكه دوم تلويزيون هم در گزارش��ي 
انتقادي، به استراحت س��عيد معروف در امريكا تاخت و علي رضواني 
گزارش��گر اخبار در بخش��ي از اين گزارش به ماندن معروف در امريكا 
كنايه هاي تندي زد: »تيم حذف شده، طرف مي مونه امريكا خستگيش 

در بره، درك مي كنيم!« 
با اوج گرفتن انتقادات، امير خوش خبر، سرپرس��ت تيم ملي واليبال 
درباره حرف و حديث هايي كه درباره مان��دن معروف در امريكا وجود 
دارد، اينطور پاسخ داد: »موضوع خاصي وجود ندارد و سعيد معروف و 
س��عيد رضايي تنها براي گذراندن تعطيلات خود چند روزي ديرتر به 
ايران باز مي گردند. همه اين بازيكنان هفت،هشت روز مرخصي دارند و 

مي توانند در اختياز خود باشند.«
  همان پاسخ هاي توهين آميز هميشگي!

با توجه به سابقه كاپيتان تيم ملي واليبال كه نشان داده است كمتر روي 
خوشي به انتقادات حتي منصفانه اش نشان مي دهد، همه در انتظار يك 
واكنش تند از سوي ش��ماره 4 واليبال بودند. همان هم شد و معروف كه 
رابطه خوبي با خبرنگاران ندارد، به جاي رسانه ها در صفحه اينستاگرامش به 
انتقاداتي كه از او مي شود، پاسخ داد آن هم با نوشتن يك پاسخ توهين آميز 

تا مشخص شود كاپيتان معروف تغييري نكرده است. 
او كه پيش از اين سابقه توهين هاي تند به منتقدانش را داشت، اين بار 
هم با طاق ش��دن طاقتش منتقدان را با ركيك ترين الفاظ نواخت. در 
بخش هايي از متن واكنش اينستاگرامي معروف آمده است: »چشمشان 
از فرط حس��ادت و بخل و فلاكت چنان كم سو شده كه موفقيت هاي 
واليبال را نمي بينند و مثل آدم هاي فرت��وت و بي مصرف)مفت خور( 
فقط نق مي زنند و لفاظي مي كنند. . . خفه ش��ده و مش��غول خوردن 
نجاسات شويد، باشد كه سير ش��ويد البته كه سير نمي شويد باشد كه 

خسته شويد.«
  حمايت فدراسيون واليبال از بي اخلاقي

با اين حال اگرچه به لحن گزارش صداوس��يما انتقاداتي وارد اس��ت، 
اما توجيهي بر اين نمي ش��ود كه كاپيتان تيم ملي واليبال با عباراتي 
توهين آميز، منتقدانش را مورد شماتت قرار دهد. نكته قابل تأمل هم 
جانبداري سرپرست فدراسيون واليبال از معروف است؛ مسئله اي كه 
نش��ان مي دهد اخلاق مداري جايي در سيستم مديريتي اين روزهاي 
واليبال ندارد و معروف با وجود توهين هاي متعدد نسبت به منتقدان در 
سال هاي اخير از حاشيه امنيتي برخوردار است كه فدراسيون واليبال 
توان و البته اراده اي براي برخورد و توبيخ اين واليباليست ندارد. اين در 
شرايطي است كه معروف به عنوان يكي از نابغه هاي واليبال دنيا بايد 
از نظر شخصيت اجتماعي نيز رفتاری در خور شأن جايگاهش داشته 

باشد، مسئله ای كه متأسفانه مورد غفلت واقع شده است. 
بهنام محمودي پيشكسوت واليبال كشورمان نيز در اين رابطه معتقد 
است معروف بايد رفتار مناس��ب تري در برخورد با انتقادهايي كه از او 
مي شود داشته باشد. او ديروز به خبرگزاري مهر گفت: »سعيد معروف 
اگر در اين زمينه از من مش��اوره مي گرفت قطعاً نمي گذاشتم چنين 
واكنش تندي داشته باش��د. معروف بايد بداند انسان ها هر چه مسير 

پيشرفت را طي مي كنند حواشي آنها نيز بيشتر خواهد شد.«

اجحاف به مقام شامخ شهدا
چهارمين دوره جام شهدا در حالي ديروز به پايان رسيد كه حتي بديهي ترين ضوابط و شرايط برگزاري يك جام ساده را نيز نداشت

فريدون حسن

اردوي ۲۱ روزه پولادمردان در مازندران
تيم مل��ي وزنه ب��رداري ايران ب��راي حض��ور در مس��ابقات قهرماني 
جهان20۱۹ كه اواخر شهريور در تايلند آغاز مي شود، آماده مي گردد و  
در تهران اردو داشته  اما قرار است اين اردو به شمال ايران منتقل شود 
و وزنه برداران ادامه تمرينات خود را آنجا پيگيري كنند. براين اساس 
تيم ملي وزنه برداري راهي نور مازندران مي شود و اردويي 2۱ روزه را 

در اين شهر خواهد داشت. 

معنوی نژاد: در روسيه كار را تمام مي كنيم
محمدجواد معنوي نژاد ملي پوش واليبال ايران هدف تيم ملي را كسب 
سهميه المپيك در مرحله نخست مسابقات دانست: »بازي هاي سختي 
در مسابقات كسب سهميه داريم و روسيه اصلي ترين حريف تيم ملي 
خواهد بود. تمام تلاش خود را خواهيم كرد تا دو بازي برابر مكزيك و 
كوبا را پيروز شويم و سپس در آخرين بازي برابر روسيه قدرتمند ظاهر 
و نمايش خوبي داش��ته باش��يم. اميدواريم در مرحله نخست انتخابي 
المپيك سهميه را كسب و در روسيه كار را تمام كنيم. اگر موفق نشويم 

در مسابقات قاره اي شانس كسب سهميه را داريم.«

 نصب تابلوي معرفي مدال آوران 
بر ديوار خانه 

تابلوي معرفي افتخارآفرينان ورزش ايران بر سر در ورودي منزل سه 
نفر از المپين هاي اسبق كش��ورمان نصب شد. كميته ملي المپيك در 
راس��تاي ارج نهادن به مقام قهرمانان و م��دال آوران ايراني در اقدامي 
فرهنگي براي معرفي قهرمان سابق ورزشي تصميم گرفته است تابلويي 
را در ورودي منازل آنها نصب كند. روز پنج شنبه استارت اين كار زده شد 
و نمايندگان كميته با مراجعه به منزل علي ميرزايي قهرمان المپيكي 
وزنه برداري ، عسكري محمديان و امام علي حبيبي دو قهرمان المپيكي 
كشتي در شهرهاي سلمان شهر، ساري و قائمشهر لوح تقديري به آنها 
اهدا كردند و تابلوي معرفي آنها نيز در ورودي منازل ش��ان نصب شد. 
اين حركت فرهنگي- معنوي قطعاً تأثير زيادي در روحيه مدال آوران 
پيشكسوت خواهد گذاشت اما با اين حال نبايد فراموش كنيم  قهرمانان 
موسفيد كرده از مشكلات معيشتي زيادي رنج مي برند و سال هاست 
منتظر اقدام جدي وزارت ورزش و كميته ملي المپيك هستند. انتظار 
مي رود در كنار اي��ن كارهاي فرهنگي رس��يدگي به اوض��اع زندگي 

مدال آوران فراموش نشود. 

قدم هاي مثبت در راه تكريم پيشكسوتان 
كميته ملي المپيك با روي كار آمدن آقاي 
صالحي اميري در بخش تكريم پيشكسوتان 
قدم هاي خوبي  برداشته كه شايسته تقدير 
اس��ت. تغييرات قابل توجه��ي در نگاه به 
پيشكسوتان به وجود آمده است و در اين 
مسير فعاليت هايي صورت گرفته كه جاي 
آن در ورزش خال��ي بود. نص��ب تابلوهاي 
معرفي مدال آوران المپيك كش��ورمان بر 
سر در خانه هايشان كه از آخر هفته گذشته 
آغاز ش��ده، يكي از حركت هاي قابل توجه كميته ملي المپيك اس��ت. 
چنين حركتي سبب مي شود تا اين قهرمانان به جامعه شناسانده شوند و 
نوجوانان و جواناني كه از كنار اين خانه رد مي شوند، ديدن تابلوي معرفي 
اين المپين ها  انگيزه اي  شود كه نسل جوان به سمت ورزش جذب گردد 
و از خيلي از آسيب هايي كه متوجه جوانان است، با تشويقي كه به ورزش 
از اين طريق صورت مي گيرد، جلوگيري شود. براي خانواده المپين ها نيز 
مايه دلگرمي است كه مسئولان پيشكسوتان را فراموش نكرده اند. علاوه 
بر اين از ديگر اقداماتي كه در زمان دوره جديد كميته ملي المپيك براي 
پيشكسوتان صورت گرفته است افتتاح موزه ملي ورزش بود كه سبب شد  
مدال ها، كاپ ها و ساير وس��ايل افتخارآفرينان ورزش كشورمان در ادوار 
مختلف المپيك و جهاني، در يك جا جمع آوري و در معرض ديد همگان 
گذاشته شود تا نسل جديد با تاريخ ورزش و پيشكسوتاني كه براي ايران 
افتخارآفريني كرده اند، بيشتر آشنا شوند. تدوين تاريخ شفاهي ورزش كه 
با حضور آقاي صالحي اميري آغاز شده  از ديگر تصميمات قابل ملاحظه 
در حوزه توجه به پيشكس��وتان است و باعث مي ش��ود فيلم و كتابي كه 
از خاطرات پيشكس��وتان تهيه مي گردد، پس از درگذشت آنها نيز براي 
آيندگان و نسل حاضر به يادگار بماند. در كنار چنين اقدامات ارزشمندي، 
بايد از نظر مالي هم به پيشكسوتان رسيدگي بيشتري شود و نسبت به مبلغ 
ناچيز حقوقي كه مدال آوران المپيك در حال حاضر دريافت مي كنند، 

تجديد نظر گردد تا از اين نظر هم مقام آنها تكريم شود. 

ابراهيم جوادي

پيشكسوت كشتي

سعيد احمديان

پيگيري هاي مردم به من انرژي مثبت مي دهد
عسگري  بهمن        چهره
اميدوار اس��ت با 

كسب سهميه المپيك و پس از آن رسيدن 
به مدال اين بازي ها انتظ��ارات مردم را 
برآورده كند. ملي پ��وش كاراته ايران در 
حالي كه صدرنش��ين رنكينگ جهاني 
اس��ت در رقابت هاي قهرماني آسيا روي 

سكوي سوم ايس��تاد. دارنده 
م��دال برن��ز ق��اره كهن 
درگفت وگو با تس��نيم از 
ب��راي  تلاش هاي��ش 
موفقي��ت در المپي��ك 
س��خن گفت: »كاراته 
علاقه من��د و مخاطب 
زيادي دارد و از زماني 
كه المپيكي شده اين 
مخاطبان افزايش پيدا 
كرده است. از پيگيري 
نتاي��ج م��ن و س��اير 
ملي پوش��ان توسط 
مردم، ان��رژي مثبت 

مي گيرم و تلاش مي كنم 
در ميادي��ن بعدي باعث 
خوش��حالي آنها ش��وم. 

هميش��ه س��عي كردم حتي از انتقادات انرژي 
مثبت بگيرم. به علاقه مندان كاراته حق 
مي دهم توق��ع بالايي از من داش��ته 
باش��ند. اينكه در رنكينگ نخست 
المپيك ق��رار دارم يعني چيزي در 
چنته داشتم. در قهرماني آسيا حتماً 
اشتباهاتي داش��تم و بايد اشتباهات 
خود را پيدا كنم و درصدد رفع آن 
باشم. به مردم حق مي دهم  
توقع بهترين نتيجه را 
داش��ته باش��ند. اين 
موضوع باعث مي شود 
بيش��تري  تمرك��ز 
داشته و قدم هايم را 
بهتر بردارم تا موفق 
باش��م. اگر عملكردم 
براي كسي مهم نبود از 
مدال برنز ني��ز ناراحت 
نمي ش��دم، اما اينك��ه مردم 
عنوان مي كنند آنها را به كسب 
مدال طلا عادت داده ام باعث 
خوش��حالي اس��ت و س��بب 
مي شود متوجه باشم براي آنها 

مهم هستم.«

خيز نوجوانان كشتي آزاد براي كسب ۱0 مدال جهاني
آزادكاران نوج��وان       کشتی
ايراني دو روز ديگر 
كار خود در رقابت هاي قهرماني را آغاز مي كنند. تيم 
ملي كشتي آزاد نوجوانان كشورمان براي دفاع از عنوان 
قهرماني دوره گذشته خود از روز دوشنبه در بلغارستان 
روي تشك مي روند. فرامرز بوداغي مربي اين تيم در 
گفت وگو با ايسنا به شانس زياد نوجوانان براي كسب 
مدال هاي خوشرنگ اشاره كرد: » تيم يكدست و خوبي 
داريم. در قهرماني آسيا ۹ مدال گرفتيم و تنها يك نفر 
حذف ش��د كه در آن وزن، انتخابي گذاشتيم كه نفر 
جديد هم كشتي گير خوبي اس��ت. انتظار داريم در 
بلغارستان هر ۱0 وزن مدال خوشرنگي بگيرند. كشتي 

براي ما مثل فوتبال براي برزيل است. آنها از ۶سالگي 
بچه ها را آموزش مي دهند و ما هم بايد از ۶س��الگي 
تمرين بدهيم نه از ۱2 سالگي وگرنه عقب مي افتيم. 
پارسال، نوجوانان در جهاني اول شدند و توقع بالا رفت. 
اينها نونهالان پارسال بودند كه الان در رده نوجوانان 
كشتي مي گيرند. خدا بخواهد 30، 40 درصد همين ها 
در المپيك 2024 م��دال مي گيرن��د. نوجوانان در 
قهرماني آسيا خودشان را خوب نشان دادند. قهرماني 
جهان اصلاً دور از دسترس نيست. گاهي يك سرمربي 
كشتي گير را جسور بار مي آورد. در شش اردويي كه با 
توكليان )سرمربي نوجوانان( همكاري كردم ديدم كه 

به بچه ها جسارت داده است.«

درخشش تكواندوكاران كشورمان 
شيوا نوروزي
    تکواندو

در رده هاي پايه با قهرماني تيم 
ملي نونهالان تكميل شد. كاروان 
تكواندو ايران براي حضور در رقابت هاي قهرماني آسيا در رده 
نونهالان به اردن رفته بود كه رهاورد اين س��فر كسب سومين 
عنوان قهرماني متوالي در قاره كهن بود. آينده سازان تكواندو 
قاره كهن در ش��هر امان تمام تلاش خود را ب��ه كار گرفتند تا 
زحمات كادرفني و فدراسيون را با كس��ب مدال پاسخ دهند. 
خوشبختانه همانطور كه انتظار مي رفت دختران و پسران ايراني 
در شياپ چانگ آسيا با پش��ت سرگذاشتن همه رقبا مقام اول 
قاره را به دس��ت آوردن��د. ۹ ط��لا، دو نقره و پن��ج برنز جمع 
امتيازهاي كشورمان را به ۱48 رساند تا در مجموع هت تريك 
قهرماني در آسيا به نام ايران ثبت شود. كره جنوبي كه هميشه 
رقابت تنگاتنگ��ي با ما دارد با ۱0۹ امتياز نايب قهرمان ش��د و 
تايلند و چين تايپه نيز عناوين بعدي را به خود اختصاص دادند. 

هدايت تيم ملي پس��ران برعهده مرتضي كريم��ي بود. ماهان 
باقري، حميدرضا جعفري، كمي��ل غديري و نيما محمد ياري 
)طلا(، ابوالفضل زندي و حسين فتحي )نقره( و متين رضايي، 
اميدرضا رحيمي و مهدي ش��اه نظري )برنز( براي تيم پسران 
مدال آوري كردند. دختران نونهال نيز يك بار ديگر ثابت كردند 
براي مدال آوري در عرصه هاي مختلف توانايي هاي زيادي دارند. 
ش��اگردان اعظم درس��تي به خوبي خواس��ته كادرفني را در 
ش��ياپ چانگ پياده كردند و هفت مدال ارزشمند را به گردن 
آويختند. مونا عبري، مهديس عليزاده، ساناز عباس پور، مبينا 
نعمت زاده و پونه جعفرصالحي )طلا( و بيتا توپچيان و فاطمه 
رحماني )برنز( مدال آوران بخش دختران بودند. عملكرد اين 
تيم آنقدر خوب بود كه كميته فني رقابت ها نيز نتوانست از كنار 
درخشش آنها به س��ادگي بگذرد. اعظم درستي سرمربي تيم 
بانوان به عنوان بهترين مربي و پونه جعفرصالحي نيز به عنوان 

فني ترين تكواندوكار اين دوره انتخاب شدند. 

هت تريك قهرماني نونهالان در آسيا 

عذرخواهي دردي از كشتي دوا نمي كند
ابراز تأس��ف عليرضا دبي��ر، رئيس جديد فدراس��يون كش��تي بعد از 
بازديد از امكانات نوجوانان ملي پوش كش��تي ايران در خانه كشتي در 
نگاه اول داراي نكات مثبتي اس��ت. اينكه دبير عذرخواهي كند بابت 
امكانات نداشته خانه كشتي و تمرين آينده س��ازان ورزش اول كشور 
در سخت ترين شرايط و با كمترين امكانات نكته خوبي است اما سؤال 
اصلي اينجاست كه آيا اين مش��كلات با يك ابراز تأسف و عذرخواهي 

حل مي شود؟
س��ال ها قبل بود كه محمد بنا فرياد زد با عدس پلو نمي توان قهرمان 
المپيك و جهان ش��د. نه اينكه عدس پلو بد باشد و نه اينكه محمد بنا 
تقاضاي غذاهاي سنگين و رنگين براي شاگردانش داشته باشد نه، فرياد 
محمد بنا براي همين كمبودها بود. براي همين نداشتن ها و براي همين 

ايرادهايي كه امروز عليرضا دبير بابت آنها عذرخواهي مي كند. 
دبير عذرخواهي كرد وقتي پاي درد دل نوجوانان كشتي نشست. وقتي 
رفت و ديد كه چگونه در خانه كشتي تمرين مي كنند و همين جاست 
كه يك سؤال ديگر ايجاد مي ش��ود كه قهرمان سابق المپيك و رئيس 
آشنا با كشتي آيا در تمام اين سال ها خانه كش��تي را از نزديك نديده 
بود كه حالا با ديدن امكانات آن اينگونه وادار به عذرخواهي شده است؟ 
اصلًا براي چه عذرخواهي؟ مگر تقصيري متوجه اوست كه عذرخواهي 
كرده است؟ نوجوان ، جوان و بزرگسال حاضر در خانه كشتي امكانات 
مي خواهد و حالا كه يك نفر از خود كش��تي را بالاي سر خود مي بيند 

توقع كار دارد نه عذرخواهي. 
دبير با كشتي آشناست هرچند كشتي امروز با زماني كه او روي تشك 
حاضر مي شد تفاوت هاي اساسي پيدا كرده است و كشتي گيران هم با 
دوبنده پوشان زمان او فرق هاي زيادي دارند. دبير اما اين نكته را حتماً 
خوب مي داند ك��ه كار امروز با يك عذرخواهي و ابراز تأس��ف به انجام 
نمي رسد و براي اينكه به اهدافي كه در برنامه هايش گفته است دست 
پيدا كند بايد از حرف زدن فاصله بگيرد و بيشتر از آنچه مي گويد عمل 
كند كه بزرگان گفته اند » بزرگي سراسر به گفتار نيست / دو صد گفته 
چون نيم كردار نيس��ت«. ابراز تأس��ف و معذرت خواهي در جاي خود 
درست اما دبير براي آنكه ثابت كند با مديران قبلي متفاوت است بايد 

نشان دهد بيشتر از آنها مرد عمل است و وارد ميدان مي شود. 
درد كمبود  امكانات كش��تي درد ام��روز و ديروز نيس��ت، تقريباً تمام 
افتخاراتي كه در كشتي به دست آمده با همين امكانات محدود و تمرين 
در فضاي غربت آلود خانه كشتي كسب  شده است. اين را تمام كساني كه 
حتي يك بار به خانه كشتي سر زده باشند درك مي كنند و خوب مي دانند 
كه تيم هاي ملي ايران چگونه و در چه شرايطي آماده مي شوند. عليرضا 
دبير اگر اين مهم را مي دانسته كه حتماً بايد براي آن برنامه ريزي انجام 
داده باشد و با برنامه و هدف به اردوي نوجوانان سركشي كرده باشد نه 
اينكه فقط برود و ابراز تأسف و عذرخواهي كند. اگرهم نمي دانسته كه به 
عنوان يك پيشكسوت كشتي بايد به او ايراد گرفت كه چگونه از حال و 

روز كشتي بي خبر است و براي رياستش سر و دست شكسته است. 
نكته مهم تر اينكه دبير به اين موضوع علم داشته يا نه فعلًا تمام شده و 
او حالا با اين حقيقت مواجه شده اس��ت و خوب مي داند كه كشتي در 
خانه كشتي غريب افتاده است و بايد براي نجات آن از اين غربت برنامه 
داشت و كار كرد. ابراز تأس��ف و عذرخواهي دبير از نوجوانان كشتي تا 
اينجا قبول اما از روزي كه او در خانه كشتي نشست و درد دل ها را شنيد 
ديگر كس��ي تنها حرف زدن را از او نخواهد پذيرفت. حالا همه منتظر 
هستند كه عذرخواهي او به فراهم شدن امكانات و بهبود يافتن وضعيت 
كشتي گيران در خانه كشتي بينجامد والا همه خوب مي دانستيم كه 
بر و بچه هاي تيم ملي چگونه و با چه شرايطي براي مسابقات و سرشاخ 
ش��دن با حريفان تا دندان مس��لح جهاني آماده مي شدند و مي شوند؛ 
نكته اي كه دبير احتمالاً نمي دانس��ت ولي جاي شكرش باقي است كه 
حالا مي داند. پس هم ما و هم جامعه كشتي بعد از عذرخواهي منتظر 

اقدام رئيس جديد كشتي هستيم. 

درخشش تكواندو ايران در رده هاي پايه تكميل شد


